
11 05.2016r. 

1. godz. 11:31 

Krzyż powinien stanąć przy wybranym kościele. Tam jest godne i odpowiednie miejsce. Inna 
lokalizacja może prowokować akty profanacji. 
 
2. godz. 11:30 

Jestem przeciwny ustawieniu krzyża w pobliżu szkoły podstawowej, do której uczęszczają 
uczniowie innych religii i uczniowie niewierzący. Ustawienie krzyża obok szkoły jest formą 
indoktrynacji  wobec uczniów i naruszają ich swobody obywatelskie zawarte w Konstytucji 
RP. 

3. godz. 11:28 

Jestem przeciwna stawianiu Krzyża na osiedlu Zatorze. Proponuję nowe miejsce przy 
kościele św.M.Kolbe. 

4. godz. 12:09 

Jeśli miasto odda za darmo teren tym bandytom to ja będę nawoływał mieszkańców do nie 
płacenia podatków od nieruchomości, bo ta korporacja za nic nie płaci, nic nie produkuje 
tylko ogłupia ludzi . Panie Józefie żeby Panu zarządzanie miastem się nie skończyło przed 
czasem. 
 
 
5. godz. 12:11 
 
Niech sobie kupią ziemie na wolnym rynku, który tak wspierali po 1989roku. Mało ziemi już 
wyłudzili z zasobów Polski. 
 
6. godz. 12:39 
 
Nie zgadzam się na żadne symbole religijne na miejskich działkach 
 
7. godz. 13:37 

Władze publiczne nie powinny w ogóle wtrącać się do spraw praktykowania kultu religijnego, 
przez jakiekolwiek wyznanie.Okoliczność 1050 rocznicy chrztu Polski ze względu na swoje 
fundamentalne znaczenie historyczne, zasługuje jak najbardziej na upamiętnienie, ale nie               
w formie indywidualnej inicjatywy tej czy innej parafii rzymsko-katolickiej. Upamiętnienie, 
jeśli jest taka wola, powinno mieć charakter oficjalny, publiczny i powinno zostać 
zainicjowane przez władze publiczne, ale raczej nie w formie krzyża… Pomysł ustawianie 
krzyża komuś pod domem za zgodą władz publicznych budzi niesmak.Jeśli włodarze Miasta 
zaczynają majstrować przy komunalnych nieruchomościach gruntowych na Zatorzu, to niech 
na miłość boską zrobią też w końcu porządek ze Spółdzielnią Mieszkaniową ‘Zatorze’, która 
nie wiedzieć, dlaczego i w oparciu, o jakie przesłanki prawne, jest użytkownikiem 
wieczystym zdecydowanej większości nieruchomości miejskich na Zatorzu. Przecież sytuacja 
z gruntami miejskimi na tym Osiedlu to jakaś patologia, mająca służyć wyciąganiu od ludzi 



przez Spółdzielnię pieniędzy na zarządzanie tymi nieruchomościami. Nie po to płacimy 
podatek PIT, w tym na zarządzanie tymi nieruchomościami, żeby potem jeszcze raz płacić na 
ten sam cel Spółdzielni w formie opłaty za mieszkanie, która jest faktycznym zarządcą… i to 
tak naprawdę raczej niezgodnie z obowiązującymi przepisami i duchem regulacji. 

8. godz. 13:54 

Krzyż między dwoma boiskami szkolnymi to też raczej nie jest dobre miejsce, ale już wolę 
tam niż pod Sonatą. 

9. godz. 13:58 

1. Olbrzymią porażką było w ogóle ingerowanie kościoła w życie i krajobraz Konina (kościół 
zniechęca do siebie ludzi go akceptujących w jakiś sposób) 
 
2. Zmiana lokalizacji na tle tej OLBRZYMIEJ PORAŻKI jest dobrym posunięciem. 
 
3. Miejsce krzyża jest W KOŚCIELE i im mniej wystawny i wkomponowany w krajobraz 
miasta tym lepiej! 
 
4. Wszelkie kroki do wciskania na siłę religii dzieciom i brak wyboru są dla mnie 
nieakceptowane i 10metrowy krzyż przy bloku czy przy boisku jest i tak smutnym 
posunięciem. 
 
Ps. Konin w tej chwili to i tak kościół na każdym kroku, więc w sumie nic już mnie nie dziwi 
 
 
10. godz. 13:59 
 
Jestem za. Proszę też rozważyć teren gimnazjum salezjańskiego na ul.Spółdzielców. 
 
 
11. godz. 15:05 
 
W tym miejscu może być 
 
 
12. godz.16:27 
 
Uważam, że lokalizacja koło szkoły na Zatorzu to też nie jest dobry pomysł. Najlepiej niech 
ten krzyż stanie w pobliżu kościoła. Tam miejsca jest dosyć i będzie pasował. 
 
 
13. godz. 18:00 
 
Dzień dobry!  
 
Jako obywatel miasta Konina sprzeciwiam się umieszczeniu krzyża na terenie miasta, 
niebędącym jednocześnie własnością wspólnoty wyznaniowej. Miejscem godnym dla znaku 
religijnego, (w tym krzyża) jest miejsce spotkań danego wierzenia lub tereny przyległe. Poza 



tym faworyzowanie jednej grupy społecznej jest sprzeczne z zasadą równości. Chyba, że 
miasto zamierza wydzierżawić tereny miejskie również pozostałym wyznaniom? Czy jeśli 
wraz z grupą wiernych obywateli poproszę Prezydenta Miasta Konina o postawienie znaku 
kultu "Kościoła Latającego Potwora Spaghetti" (to nie jest żart) to z równie wielką ochotą 
zostanie wydzierżawiony mi teren pod jego postawienie ? 
 
14. godz.18:04 
 
Witam, 
Najlepszym miejscem byłby teren parafii, błonie w Starym Koninie, ewentualnie na rondzie 
Kaczyńskich. 
 
15. godz. 18:52 

Witam serdecznie. 

Uważam, że na siłę stawianie krzyża na Zatorzu jest złym pomysłem. Będzie on mimo 
wszystko między jednym wielkim blokowiskiem. 

Proszę o wzięcie pod uwagę Starego Konina rejonu ulic Szpitalnej i Piłsudzkiego. 

Będzie on widoczny z daleka, jest dużo wolnego miejsca w stronę bloków przy Topazowej. 

Ponadto Ze szpitala będzie widoczny dla pacjentów oraz współgra wyglądem z Parafią 
Miłosierdzia Bożego. 

Atutem tej lokalizacji jest fakt, że do Szpitala na nieraz przyjeżdżały ogólnopolskie media,              
tj. Polsat, tvn i zwróci uwagę krzyż. 

Pozdrawiam i zdjęcie lokalizacji wysyłam w załączniku 

16. godz.19:24 

Szanowni Państwo 

Jestem zdumiony postawą parafii rzymskokatolickiej im. Kolbego w Koninie. 

Nie rozumiem, dlaczego koniecznie jej włodarze chcą ustawić ogromny betonowy obiekt              
w środku osiedla. 

Kościół ma sporo miejsca wokół swych budynków.  

Nowa lokalizacja krzyża jest wprost skandaliczna – umieszczony pośrodku boiska koliduje   
ze sportowym charakterem miejsca. 

Co więcej betonowy obiekt może zagrażać zdrowiu uczniów. Chciałbym dowiedzieć się czy 
miasto zapewniło wszelkie potrzebne ekspertyzy oraz kto za nie zapłacił. 

Co najważniejsze umieszczenie krzyża na boisku szkolnym jest zamachem na gwarantowane 
przez Konstytucje wolności obywatelskie,  



Krzyż ten będzie naruszał neutralność światopoglądową, szkoła, do której należy przestrzeń, 
o którą ubiega się parafia powinna być wolna od indoktrynacji religijnej. 

Władze miasta nie powinny ulegać roszczeniowej postawie i swoistemu szantażowi ze strony 
pomysłodawców betonowego krzyża 

17. godz. 19:38 

Witam  
Proponuję 3 lokalizacje: 
1: Kościół Kolbego 
2:Kościół Morzysław 
3:Kościół Zatorze 
                                           Przestańcie kombinować. 
                       Krzyże mają pozostać w KOSCIELE gdzie jest ich miejsce. 
 
18. godz. 20:25 
 

Jestem mieszkańcem Konina, osiedla Zatorze.Uważam ja i wielu moich znajomych, członków 
wspólnot mieszkaniowych Zatorza , że Krzyż upamiętniający tak ważną rocznicę związaną           
z wiarą katolicką powinien stanąć na ziemi kościelnej, najlepiej przy Kościele fundatora. 
Miejsce wyeksponowane, prestiżowe, niebudzące kontrowersji. Łatwo zorganizować wiec, 
obchody czy spotkania patriotyczno - religijne. 

Proponowane miejsce obok boska i orlika jest naprawdę nie na miejscu. Mieszkam w pobliżu, 
więc wiem jak zachowują się niektórzy "sportowcy" i jakiego używają słownictwa. Delikatnie 
mówiąc grozi profanacją symbolu wiary religijnej. 

Ponadto uważam, że brak  wcześniejszych konsultacji doprowadził do tej żenującej sytuacji. 

19. godz. 21:41 
 
Wyrażam sprzeciw lokalizacji krzyża na osiedlu Zatorze. Najlepsza lokalizacji to parking 
przy kościele p.w. Kolbego od strony ul. Kolbego 
 
 
20. godz.22:28 
 

Uważam, że miejsce krzyża jest w kościele więc jeśli ksiądz chce to niech go postawi na 
terenie parafii ma tam dużo miejsca i zieleni, Nie rozumiem dlaczego krzyż ma stać                      
w miejscu publicznym gdzie mieszkają bądź uczą się dzieci innych wyznań innych religii. 

 
21. godz. 23:42 
 
Witam....zgłaszam,że nie ma żadnej informacji publicznej dotyczącej konsultacji społecznej 
na temat krzyza na osiedlu zatorze.Choćby kartki zawieszonej na klatce.Błędem jest 
zakładanie ,że kazdy ma internet i czyta wiadomosci.....mieszkam w bloku  przy 
ul,szeligowskiego....to nie jest osiedle wyznaniowe,zeby przed moim oknem stał krzyz.Będzie 



on umiejscowiony tuz przy obiekcie sportowym tj boiska orlik i tuz przy wejscia do szkoły             
nr 12....to nieporozumienie ,żeby w tym mejscu stała taka konstrukcja religijna....proponuje 
miejsce przy terenach zielonych przy koscele kolbego...to odpowiednie miejsce 
 
22. godz.23:44 
 
Zacznę od tego, że krzyż mi nie przeszkadza. Jednak wskazane miejsce jest delikatnie 
mówiąc absurdalne. Jestem zdecydowanym przeciwnikiem tej lokalizacji. Natomiast 
proponuję miejsce w okolicach Kościoła pw. św. M.M. Kolbego. tam jest dużo miejsca 
zarówno od strony ul. Spółdzielców. Kleczewskiej jak i od strony ul. św. M. M. Kolbego. 
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23. godz. 8:25 
w sprawie krzyża - proponuję lokalizację na hałdach przy jeziorku na Zatorzu 
 
w Limanowej lokalizacja na podwyższeniu prezentuje się w ten sposób lokalizacja będzie            
na tyle daleka od zabudowań, że prawdopodobnie nie będzie już przeszkadzać, że zbyt blisko 
miejsc zamieszkania, czy szkoły na tyle oddalona od kościoła św. Maksymiliana, że będzie 
spełnione dzieło ewangelizacyjne (taki zakładam zamiar jego postawienia) i będzie 
odpowiednio widoczny 
 
 
24. godz. 10:30 

Jako podatnik, nie chcę, aby miasto przekazywało jakiekolwiek dobra jakiemukolwiek 
kościołowi za darmo. 

 25. godz. 10:42 

Szanowny Panie Prezydencie, 
  
Nowa lokalizacja krzyża jest równie absurdalna, żeby nie powiedzieć - głupia, jak                             
i poprzednie umiejscowienie. Nie rozumiem, dlaczego krzyż ma stanąć akurat w centrum 
osiedla mieszkaniowego, na Zatorzu, na którym brakuje drzew, zieleni, rowerowych ścieżek, 
uregulowanego przejścia (dla pieszych, rowerzystów, matek, ojców z dziećmi, 
niepełnosprawnych) przez ulicę Torową. Zamiast tego wybiera się najprostsze rozwiązanie, tj. 
zakaz przejścia - kolejny absurd! Nie wspominając już o tym, że brak ścieżki rowerowo-
biegowej Konin - Rudzica woła o przysłowiową pomstę do nieba, niestety. 
 Miejsce sakralnych obiektów jest na terenach kościelnych, proszę więc nie "uszczęśliwiać" 
mieszkańców Zatorza urojonymi pomysłami pana Kochańskiego.  
Może zamiast krzyża lepiej posadzić w tym betonowym mieście 1050 drzew, o które 
wspólnie zadbają wszyscy: chrześcijanie, katolicy, ateiści, agnostycy itp.? 
Ten kraj cały jest pokryty krzyżami, Jezusami, gargantuicznymi budowlami katolickimi. Czy 
naprawdę nie można wymyślić czegoś innego, co będzie służyć i mieszkańcom, i naturze 
przez kolejne pokolenia? Nawet wtedy, gdy nas już nie będzie. Krzyż, jak pokazuje 
doświadczenie, wzbudza jedynie emocje, polaryzuje i tak mocno skonfliktowane 
społeczeństwo. 
 Z wyrazami szacunku 
 
26. godz.11:47 
 
SZANOWNY PANIE PREZYDENCIE 
 
ZGŁASZAM SWÓJ STANOWCZY SPRZECIW WOBEC NOWEJ LOKALIZACJI DLA 
KRZYŻA OBOK SP 12 
 
Od zawsze mieszkam na osiedlu Zatorze, jestem parafianką kościoła, którego Proboszcz 
wystąpił z tą inicjatywą, jednak stanowczo nie zgadzam się z nową propozycją lokalizacji. 



 
Sąsiedztwo szkoły, która powinna być świecka....?????? to nie najlepszy pomysł!!!!! 
 
Obok są ławki, na których pija się alkohol, pali papierosy i robi różne niegodne krzyża 
rzeczy, ponadto jest tam siłownia gdzie ludzie mogą się zrelaksować i nie sądzę, żeby kuse 
stroje ćwiczących sprzyjały kontemplacji wiernych, którzy będą chcieli się tam pomodlić.  
 
Poza tym Krzyż, który w zamiarze Proboszcza miał łączyć ludzi, teraz ich właśnie dzieli, 
ciekawa jestem co Ksiądz Proboszcz na to? 
 
Ludzie skrzykują się po to, by wyrazić sprzeciw, chyba nie tak miało być ?!!!! 
 
Teraz jest już za późno, bo BETON już czeka, ale czy nie lepiej był przeprowadzić jakiś 
konkurs na projekt takiego pomnika dla upamiętnienia Chrztu Polski??? Wtedy społeczność 
osiedla uważałaby to za swoje i sprzeciwów by nie było!!!!!! 
 
Rozmawiam od wczoraj (od pierwszego dnia konsultacji ) z mieszkańcami Zatorza                            
i rodzicami uczniów SP12, WSZYSCY DZIWIĄ SIĘ TAK TRAGICZNIE 
UMIEJSCOWIONEJ PROPOZYCJI LOKALIZACJI KRZYŻA, A GDY EMOCJE 
OPADAJĄ ZAZWYCZAJ PADA PYTANIE: 
DLACZEGO TEN KRZYŻ NIE MOŻE STANĄĆ NA TERENIE PRZY 
KOŚCIELE???????????????????????? 
 
Jestem tylko mieszkanką miasta Konina i osiedla Zatorze, na które uwziął się Ksiądz 
Proboszcz, ale sądzę, że jeśli jego krzyż miał łączyć ludzi, to raczej nie powinien być im 
podrzucony,  
bo KRZYŻ TO NIE KUKUŁCZE JAJO 
 !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 
 
Licząc na podjęcie decyzji zgodnej z głosami mieszkańców i wyborców 
 
 
27. godz. 11:58 
 
To jest lepsze miejsce. 
 
 
28. godz. 12:42 
 
Na krzyż powinno być godne miejsce. Lokalizacja przy Sonacie była bardzo dobra. Szkoda, 
że mieszkający tam koninianie tak przyjęli symbol naszej wiary. Wstyd. Jestem również                  
za kolejną przedstawioną lokalizacją.  
 
 
29. godz.13:31 
 
Szanowny Panie Prezydencie.  
  
Skoro musi Pan postawić ten krzyż to z dwojga złego lepiej koło Polomarketu, niż ludziom 
pod oknem. Dziwi mnie jednak postawa księdza proboszcza. Pan, przez tyle lat pracował dla 



PZPR , na rzecz obcego, sowieckiego ustroju, że pewne rzeczy mogą być obce, ale tak 
doświadczony Proboszcz powinien wiedzieć,że krzyże stawia się na rozstaju dróg.  
  
Zastanawia mnie jeszcze jedna sprawa. Skoro jest Pan tak głeboko wierzacym katolikiem,              
to dlaczego nie próbował przeforsować inicjatywy budowy krzyża, np. w 1981 roku, gdy 
wybuchał stan wojenny lub gdy mordowany był ks Popiełuszko, czy strzelano                                 
do Papieża? Uważam, że wtedy taki krzyż z Pana inicjatywy dodałby otuchy robobotnikom                
i księżom walczącym o wolną  i demokratyczną Polskę.  
  
Korzystając z okazji pragnę zwrócić uwagę, ze podczas debaty z Panią Waszak deklarował 
Pan wyraźnie, że podczas Pana drugiej kadencji powstanie skrzyżowanie bezkolizyjne                    
na ulicy Europesjkiej, Warszawskiej i Kolskiej? 
  
  
30. godz.13:41 

 

Następna lokalizacja krzyża jest jeszcze bardziej idiotyczna niż przed"Sonatą".Krzyż jako 
symbol kultu chrześcijan powinien być ustawiony w miejscu odkrytym o dość dużej 
powierzchni wolnej /typu duży plac/a nie w narożniku boiska szkolnego,boiska Orlika,                  
w pobliżu chodnika ,drugiego boiska szkolnego i pawilonu handlowego.Lokalizacja ta jest 
profanacją krzyża i ja jako katolik na taką profanację się nie zgadzam. Dlaczego  
??????  krzyż ma stanąć na Zatorzu - osiedlu mieszkaniowym.Przed kościołem Maks.Kolbe 
jest bardzo dużo miejsca. 
 
 
31. godz.14:04 

Witam Jestem mieszkanką Zatorza. 

Nie zgadzam się na nową propozycję usytuowania krzyża. 

Nowa propozycja umiejscowienia krzyża jest absurdalna. 

To jest profanacja krzyża. 

Proponowana lokalizacja to miejsce przeznaczone do uprawiania sportu i rekreacji i niech 
takim pozostanie. 

Oprócz boisk sportowych , znajdują się tam przyrządy gimnastyczne , które                                   
są wykorzystywane przez mieszkańców. 

Jak w takim miejscu, pośród hałasów  dochodzących z boisk, stanąć pod krzyżem, zadumać 
się czy pomodlić? 

Aby krzyż był wyeksponowany będzie trzeba usunąć pobliskie drzewa, a może jeszcze 
zamknąć boiska, usunąć sprzęt do ćwiczeń? 

Krzyż powinien stać w miejscu ogólnodostępnym, najlepiej na terenie przykościelnym parafii 
św.Maksymiliana. 



 

 

32. godz.15:29 

Nowe miejsce jest dobre. 

 
33. godz. 16:17 

Nowa lokalizacja jest do przyjęcia. 

 
34. godz. 16:27 

Nowa lokalizacja jest dobra. 
 
 
35. godz. 16:49 
 
Przesyłam najodpowiedniejsze lokalizacje uwzględnione na mapce. Pozdrawiam. 
 
36. godz. 17:58 
 
Wyrażam opinię że Krzyż powinien stać na działce należącej do Parafii która jest jego 
właścicielem.  
Moim zdaniem nie ma żadnego racjonalnego argumentu aby tego typu obiekty były 
usytuowane na działkach miejskich. 
Obecnie proponowana lokalizacja spowoduje że będzie dochodziło do profanowania obiektu 
kultu religijnego. 
  
37. godz. 18:47 
 
Szanowny Panie Prezydencie, 
jestem przeciwny zawłaszczaniu przestrzeni publicznej mojego osiedla na umieszczanie                    
w niej jakichkolwiek gigantycznych i groteskowych obiektów. W szczególności, ze ma to być 
Krzyż. Wiarę i Boga osoby wierzące noszą w sobie i uwiarygadniaja postępowaniem. 
Budowanie więzi z Kościołem i religia przez gigantomanie nie wydaje mi sie byc spojne                    
z nauka głoszona przez papieża Franciszka.  
Pomysłodawca przedsięwzięcia może zrealizować swój autorski pomysł na terenie parafii - 
miejsca jest wystarczająco dużo. 
 
 
38. godz. 19:00 
Nowa lokalizacja jest ok. 
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39. godz. 8:27 

Witam, 

 Najlepsza lokalizacja dla krzyża, to tereny należące do kościoła.  

 40. godz. 9:24 

Witam, 

nie zgadzam sie na postawienie krzyża przed szkołą do której uczęszcza moje dziecko, ksiądz 
proboszcz ma wystarczajaco dużo terenu przed kościołem i z pewnościa wygospodaruje 25 
m2, to jest jakaś paranoja, czemu ma służyć ta wielka, okropna, betonowa budowla, która 
oszpeci okolicę? Stanowcze nie !!! 

41. godz. 9:58 

Opinia Organizacji w Koninie 
w sprawie użyczenia Parafii Świętego Maksymiliana Kolbe 25 mkw nieruchomości 
(ZARZĄDZENIE Nr 73/2016 PREZYDENTA MIASTA KONINA z dnia 11 maja 2016  
roku) 
 
Organizacja w  Koninie, jako organizator wcześniejszych konsultacji społecznych 
dotyczących ustawienia krzyża przez Parafię Świętego Maksymiliana Kolbe, chce wyrazić 
swoją opinię na temat nowej lokalizacji. Na wstępie, chcemy zaznaczyć, że cieszy nas fakt 
ogłoszenia konsultacji, choć zdecydowanie bardziej, społecznie pożądaną formą zasięgania 
opinii, jest spotkanie z mieszkańcami, których problem dotyczy. Jednakże, fakt, iż Miasto 
daje nam przestrzeń do wyrażenia naszego zdania uznajemy za pozytywne działanie. 
Odnosząc się do wcześniejszych konsultacji podkreślamy, że mieszkańcy chcieli, aby 
zaproponowano kilka lokalizacji krzyża, a nie tylko jedną, jak ma to miejsce w obecnym 
Zarządzeniu Prezydenta. Miejsce, które wyznaczono obecnie w żaden sposób nie spełnia 
żądań mieszkańców, którzy podpisując się pod protestem zaznaczali, iż „najlepiej nadają się 
do tego przestronne lokalizacje naturalne, mogące swoją powierzchnią wzbudzać powagę,  
np. dużo większy krzyż, na tle panoramy miasta, jaskrawo podświetlony przez całą dobę.             
Z takiego, wszyscy koninianie byliby dumni”. Lokalizacja podana w zarządzeniu jest nie              
do przyjęcia z kilku powodów: 
1) Narusza ona teren Szkoły Podstawowej nr 12 – postawienie tak ogromnego krzyża              
na boisku szkolnym trwale zmieni możliwość korzystania z niego przez dzieci. W tym 
miejscu uczniowie mają się bawić oraz ćwiczyć na lekcjach wychowania fizycznego. Czy 
rzeczywiście proboszczowi zależy na tym, aby krzyż codziennie był niszczony w trakcie zajęć  
sportowych? To profanacja symbolu, a nie oddanie mu czci. Poza tym teren szkoły jest 
niedopuszczalny z innego powodu – nie możemy pozwalać na to, aby miejsce nauki oraz 
wychowywania naszych dzieci stało się miejscem kultu jednej religii. 
2) W Zarządzeniu nie podano konkretnego nr działki, możemy opierać się jedynie na luźno 
określonym miejscu na mapie, który jednoznacznie wskazuje zajęcie terenu boiska szkolnego. 



3) Jeżeli chcemy podkreślić wagę wydarzenia jakim był chrzest Polski, zdecydowanie trzeba 
pomyśleć o miejscu, które będzie sprzyjać temu, niż wzbudzać kontrowersje. Rozumiemy,             
że skoro Parafia Świętego Maksymiliana Kolbe ufundowała krzyż, to chciałaby aby stanął                
on w jej pobliżu. Jednakże wydaje się, że to „święto” odnosi się do wszystkich katolików bez 
względu na parafię, nie ma sensu więc upierać się na lokalizację w obrębie osiedla „Zatorze”, 
które jako skupisko bloków jest miejscem najmniej odpowiednim na tego typu symbole – 
kolejny beton w lesie betonu – będzie szpecił i wyglądał groteskowo, zamiast przypominać              
o wydarzeniu, którego jest upamiętnieniem. Krzyż w lokalizacji około miejskiej, tzn.                
na wjeździe do Konina, z odpowiednio zadbaną okolicą, gdzie oprócz samej budowli będzie 
można zaanimować mieszkańców do stworzenia pięknych terenów zielonych, których nigdy 
za mało – to odpowiednie wyjście z całej sytuacji. Każdy katolik i nie tylko, będzie  
wiedział, kto był fundatorem i pomysłodawcą takiego miejsca. Podsumowując, uważamy,               
że zaproponowana przez Miasto lokalizacja jest nie do przyjęcia, proponujemy rozważenie 
miejsca, które zapewni wolną przestrzeń i wpisze się w krajobraz miasta (najlepiej na jego  
obrzeżach), a także będzie można ją animować w czym, jako Organizacja, możemy pomóc. 
Jeżeli takie miejsce się nie znajdzie na terenie miasta, uważamy, że krzyż powinien stanąć              
na terenie przykościelnym. Dodatkowo zwracamy uwagę, że Parafia, jako fundator, powinna 
otworzyć się na mieszkańców i zacząć z nimi rozmawiać, nie traktując nas jak wrogów,            
a partnerów w działaniu. Odnosimy wrażenie, że uparte dążenie do ustawienia krzyża byle 
gdzie, nie odniesie zamierzonego skutku – czyli uczczenia chrztu Polski, a podzieli 
mieszkańców. Mamy zatem nadzieję, że po konsultacjach uda się zadowolić wszystkie  
strony w tej spornej sprawie. 
 
 
42. godz. 10:59 
 
Nowa lokalizacja jest wporzo. 
 
 
43. godz. 11:39 
Jako mieszkaniec Konina - uważam, że zaproponowana nowa lokalizacja jest właściwą dla 
Krzyża, mającego uczcić 1050 rocznicę chrztu Polski.  

 
 
44. godz. 11:44 

Dzień dobry, 

nowa propozycja miejsca budowy krzyża nie powinna moim tym razem wywoływać tak 
dużych emocji. Jestem koninianką, uważam, że takie neutralne miejsce powinno pogodzić 
zwolenników jak i sceptyków upamiętniania rocznicy Chrztu Polski. 

 45. godz. 13:04 

Witam,  
miejsce umieszczenia krzyża oceniam negatywnie i zgłaszam swój zdecydowany sprzeciw: 
1) osiedle mieszkaniowe nie jest miejscem na symbole religijne,  
2) szkoła świecka nie jest miejscem na umieszczanie jakichkolwiek symboli religijnych,  



3) obok są orlik, boisko szkolne, fit park, ławeczki, polo market, parking ludzie wychodzą              
z psami i dzieją się tam różne rzeczy,  
4) krzyż wymaga przeżegnania się a ja nie mam ochoty robić tego idąc po zakupy, spacerując 
z psem lub wychodząc z bloku,  
5) krzyż będzie świecił prosto w moje okna i będzie jego panoramą, co nie czyni mojego 
mieszkania atrakcyjnym do sprzedaży.  
 Odpowiednim miejscem na takie symbole jest miejsce przy parafii.   
 Ponadto e-konsultacje nie są dla wszystkich, nie wszyscy mają internet.  
  
46. godz. 13:50 

Jestem mieszkańcem Zatorza i nie zgadzam się na wciskanie na siłę krzyża w miejsca 
wewnątrz osiedla.Pierwsza lokalizacja przy Sonacie głupia,druga w kącie trzech boisk 
idiotyczna.Krzyz jako przedmiot kultu religijnego powinien być postawiony w miejscu             
o dużej odkrytej powierzchni aby był widoczny a nie upychany po kątach jak niepotrzebny 
rupieć.Bardzo dużo miejsca jest w okoliczy kościoła M.Kolbe.Ratusz nie musiałby się              
z nikim konsultować a wierni byliby zadowoleni. 

47. godz. 14:02 

Nowa lokalizacja jest dobra. 
 
 
48. godz. 14:03 
Nowa lokalizacja jest ok. 
 
49. godz. 14:04 
 
Nowa lokalizacja jest ok. 
 
 
50. godz. 14:38 
 
Szanowni państwo,  niedobrze jest gdy jakaś religia zawlaszcza przestrzeń publiczną dla 
swoich własnych interesów. Krzyż niech zostanie postawiony przed budynkiem sakralnym 
ofiarodawcy.  Wtedy nikogo to ani nie zdziwi, ani nie oburzy.   
Życzę mądrości 
Z wyrazami szacunku  
 
 
51. godz. 15:00 
 
Popieram nowa lokalizację. 
 
 
52. godz. 15:01 
 
Popieram nową lokalizację krzyża. 
 
53. godz. 15:21 



 
Wyrażam sprzeciw dotyczący lokalizacji KRZYŻA przy szkole podst. nr 12 w Koninie. 
Uważam, że miejsce przy boiskach sportowych, w sąsiedztwie ławek pijackich oraz miejsc 
gdzie psy załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne JEST ZDECYDOWANIE 
NIEWŁAŚCIWE. 
 
54. godz. 16:40 
 
Szanowni Państwo 
 
Jako mieszkaniec Konina  nie zgadzam się ani z poprzednią ani nową propozycją lokalizacji 
krzyża. To rzeczywiście dziwne, że na ogromnym wielotysięcznym osiedlu Zatorze nie ma 
żadnego obiektu religijnego, kościoły parafialne zostały wypchnięte poza jego obręb - to 
spuścizna PRL. Rozumiem dobre intencje proboszcza Kochańskiego aby to odwrócić, ale - 
nie w ten sposób... 
Lokalizacja wcześniejsza była zła, bo krzyż "zaglądał ludziom do mieszkań" z Sonaty. 
Aktualna propozycja nie mieści się w żadnych regułach planowania przestrzennego. Nie ma 
tam żadnej otwartej przestrzeni z której krzyż byłby widoczny, nie ma pod nim placu przy 
którym mogliby zebrać się wierni, nawet nie da się wyznaczyć sensownego keirunku w który 
miałby być skierowany (w boisko SP12, czy w parking przy Polomarkecie?) Jedyna sensowna 
lokalizacja to spore wolne przestrzenie nad jeziorkiem Zatorze lub na pasie między                          
ul Moniuszki a Paderewskiego (w pobliżu ronda WOŚP). Reszta osiedla jest zbyt gęsto 
zagospodarowana na tak duży obiekt (10,5m). Rozmieszczenie takiego dużego obiektu                   
w przestrzeni naszego życia powinno być dobrze skonsultowane z ludźmi, nie należy się 
spieszyć nawet jeśli nie zdążylibyśmy do konca roku. 
 
55. godz. 19:05 
 
Nie zgadzam się na lokalizację krzyża w proponowanym miejscu.Jeżeli Parafia zamierza 
postawić krzyż ,niech go umieści na swoim przykościelnym terenie. 
 
56. godz. 21:21 
 
Dzień dobry, 
 
Proponuję skwerek miedzy parkingiem przy kościele św Maksymiliana Kolbe a ulicą..                  
św Maksymiliana Kolbe 
Jest to miejsce jak najbardziej odpowiednie dla takiej Budowli.. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

14.05.2016r. 

57. godz. 9:18 

Nowe miejsce-tak. 
 
58. godz. 9:18 
 
Tak-dla nowego miejsca. 
 
59. godz. 9:19 
 
Nowe miejsce jest dobre. 
 
60. godz. 9:20 
Nowe miejsce jest dobre. 
 
61. godz. 11:04 
Jako były mieszkaniec oś. Zatorze popieram lokalizację. 
 
62. godz. 11:13 
 
Panie Prezydencie, konsultacje to dobry pomysł. Jako mieszkaniec Zatorza uważam że nowa 
lokalizacja jest odpowiednia.  
 
63. godz. 11:33 
 
Witam, 
dziękuję za e-konsultacje. TO JEST TERAZ DOBRA LOKALIZACJA! 
Dobry pomysł z 1050 cm. 
 
64. godz. 11:41 
 
Witam, 
dziękuję za możliwość udziału w e-konsultacjach. 
Jestem za wskazaną lokalizacją. Jest To dobra lokalizacja ta KRZYŻA -POMNIKA! 
 
65. godz. 13:35 
Nie podoba mi się proponowana lokalizacja krzyża - przy szkole i boisku. uważam że szkoła   
i boisko winno być miejscem neutralnym religijnie. 
 
Ponadto obawy budzi możliwość dewastowania, czy malowania napisów na symbolu 
religijnym. 
 
 
 
 



 
 
 
66. godz. 20:32 
Jestem za lokalizacja wskazana w zalaczniku. 
 
67. godz. 21:33 
 
Konin ,dnia 14.05 .2016 r. 
Dotyczy : konsultacji społecznych w sprawie lokalizacjikszyuna osiedlu Konin Zatorze. 
Organizacja w Koninie zgłasza swój kategoryczny sprzeciw wobec lokalizacji Krzyża, który 
ma zostać ustawiony na terenie administrowanym przęz Szkołę Podstawową nr 12 w Koninie 
ul.Szeligowskiego 5 , z okazji 1050 rocznicy chrztu Polski. Szkoła Podstawowa 12 w Koninie 
jest szkołą publiczną i posiada zagwarantowaną Świeckość podstawie przepisów Konstytucji 
RP i innych przepisów prawa. Wskazanie Ę lokalizacji narusza również prawa obywateli 
zawarte w rozdziale II Konstytucji. 
Jest wiele miejsc w naszym mieście , które administrowane są przez kościół katolicki, 
dlaczego nie na tych terenach należałoby usytuować ten pomnik- pomnik rocznicy chrztu 
Polski. Nie jesteśmy przeciwko stawianiu krzyża ale jego lokalizacji. 
Usytuowanie krzyża jako symbolu religii chrześcijańskiej na tęrenie szkoły publicznej 
uważamy za działania ,które łamią podstawowe zasady wolności i prawa obywatela. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



15.05.2016r. 

 

68. godz. 9:37 

Nowa lokalizacja działki pod krzyż wskazana przez miasto jest dobra. Nikomu nie będzie                
w oczy świecił i "psuł widoku z okna" - co tak niektórych oburzało. Pozwólmy w końcu 
parafii postawić ten krzyż, bo dalsza awantura o symbol chrześcijaństwa tylko Koninowi 
szkodzi. 
. 
69. godz. 10:31 
 
Umieszczenie obiektu upamiętniającego tak ważne wydarzenie historyczne powinno 
zapewnić jego widoczność i reprezentacyjność. Nowa lokalizacja wydaje mi się nie 
odpowiadać wadze  wydarzenia historycznego, które ma upamiętniać krzyż. 
 
70. godz. 11:58 
 
Krzyż powinien stanąć w GODNYM miejscu a nie przypadkowo pomiędzy dwoma  
boiskami,przy ścieżce gdzie wieczorem zbierają się "piwosze".Tam wychodzi się z pieskami 
na spacer a co za tym idzie.... wiadomo.Przecież będą kolejne rocznice i jak wtedy będzie 
wyglądało złożenie chociażby wiązanki kwiatów....jest tam miejsce? Nie....to jest wąziutki 
pasek trawki.....śmiesznie wybrana lokalizacja!!! Nie obrażajcie katolików,jest tyle 
przestrzeni....chociażby przy kościele Maksymiliana Kolbe!!Należy się zastanowić.... 
 
71. godz. 12:01 
 
W związku z planowanym ustawienia krzyża na terenie osiedla Zatorze i przede wszystkim 
szkoły podstawowej nr 12 w pobliżu boiska, wyrażam swój , jak również w imieniu mego 
Ojca - sprzeciw.. Szkoda, że obecnie krzyż dzieli Polaków a kiedyś łączył. Od samego 
początku  decyzja w sprawie lokalizacji krzyża w rocznicę 1050- lecia chrztu Polski              
w pobliżu byłego hotelu Sonata była decyzją błędną . Obecnie to co się dzieje jest dalszym 
ciągiem tamtych decyzji. Uważam, iż krzyż powinien stać na terenie administrowanym przez 
kościół katolicki a nie w miejscu "wciśniętym na siłę" bo po raz kolejny nie  przemyślano                 
o wiele  wcześnie tematu, który stał się przez to sprawą tak kontrowersyjną i medialną. 
Szkoda, że obecnie ze znaku jakim jest krzyż robi się "cyrk".  
 
72. godz. 12:01 
 
Akceptuję wskazaną lokalizację. To dobre miejsce. 
 
73. godz. 12:24 
 
Dlaczego Pan Prezydent chce na siłę uszczęśliwi ć mieszkańców Zatorza krzyżem? Czy 
parafia nie ma dość kościelnej ziemi na stawianie krzyży? Proponowana lokalizacja jest 
chybiona, bo znajduje się na terenie Szkoły Podstawowej nr 12, która jest instytucją świecką, 
a nie kościelną (jeśli byłoby to na terenie Gimnazjum Salezjańskiego nie miałabym nic 
przeciwko temu). Poza tym obok znajduje się Orlik. Czy Pan Prezydent przechodził kiedyś 



tamtędy i słyszał, jakim słownictwem posługują się użytkownicy boisk? Dlaczego ów krzyż 
musi być wciśnięty między budynki? Żeby nie było go widać z zewnątrz? 
Już lepiej byłoby przy ul. Kleczewskiej np. na placu za Non Stopem.  
 
74. godz. 12:34 
 
Popieram ustawienie Krzyża w proponowanym miejscu. 
 
75. godz. 12:49 

Jako mieszkaniec Konina zgłaszam stanowczy protest przeciwko umieszczaniu jakichkolwiek 
symboli i znaków religijnych w przestrzeni publicznej – do tego celu przeznaczone               
są prywatne działki organizacji wyznaniowych i kościołów.Zatem nie zgadzam się ani                 
na zaproponowaną przez Prezydenta m. Konina lokalizację znaku religijnego ani na każdą 
inną. Za szczególnie bulwersującą uważam próbę ustawienia takiego znaku w bezpośrednim 
sąsiedztwie placówki oświatowej (SP nr 12)   - do której uczęszczają moje dzieci.Oczekuję 
uwzględnienia mojego sprzeciwu w zarządzonych e-konsultacjach połecznych.Równocześnie 
proszę o wyjaśnienie dlaczego – pomimo, że nie upłynął jeszcze termin e-konsultacji – na 
stronie CIM Konin w dniu 14.05.2016r. ukazała się informacja podająca wyniki tych 
konsultacji; wzbudza to poważne podejrzenia, że konsultacje te są fikcją a ich wynik jest                   
z góry przesądzony! 

 76. godz. 13:55 

Jestem za nową lokalizacją. 
 
77. godz. 14:01 
 
Uważam, że nowa lokalizacja jest bardzo ciekawa. Jest to odpowiednie miejsce. 
 
78. godz. 14:14 
 
Uważam, że obecnie wybrane miejsce na postawienie krzyża to bardzo dobry pomysł                     
na uczczenie 1050. Rocznicy Chrztu Polski.  
 
79. godz. 14:27 
 
Czy naprawdę ten krzyż musi stanąć między blokami,z dala od kościoła? 
Skoro jest to symbol kościelny,niech zostanie ustawiony w pobliżu takich właśnie 
nieruchomości. 
Polska jest krajem świeckim i naprawdę nie rozumiem tego usilnego stawiania krzyży                 
w miejscach użyteczności publicznej. Same kościoły nie wystarczą? Kto chce pójdzie do 
niech,innym nie trzeba ustawiać przed oczami symboli czegoś,co ich nie interesuje? 
Naprawdę miasto nie ma innych wydatków? Cały rynek w Starym Koninie jest wymarły               
i nikt nie ma na niego pomysłu i tylko straszy,dzieci w szkołach i przedszkolach mogłyby 
dostać więcej pieniędzy,placówki stworzone do pomocy mieszkańcom.. Można wymieniać. 
Krzyż na środku osiedla,wśród boisk,krzaków - gratuluję pomysłu. 
Teraz kiedy jest zrobiony trzeba na siłę gdzieś go postawić,naprawdę rozumiem,że ludzie 
wierzą,ale nie trzeba na siłę tego tak wielkimi pomnikami innym pokazywać. 
Proszę ten krzyż ustawić na placu kościelnym i będzie pasował do przesłania,które tam jest 



podawane i miejsce będzie odpowiednie,ponieważ pojawiają się tam ludzie,którym                           
te symbole są bliższe.. 
Nic na siłę,naprawdę. 
Budzimy się,Konin potrzebuje innych rzeczy. 
Nie chodzi o to po co on jest i co on ma przypominać,bo była mowa o chrzcie Polski - a bez 
krzyża nikt nie pamięta takich rzeczy? Naciągane teorie. 
Jestem za miastem wolnym od jakichkolwiek symboli,ponieważ nie wszystkich one interesują 
i nie wszystkich one dotyczą.. 
Życzę zajęcia się tym co naprawdę potrzebne i pilne,bo jako ludzie "rządzący" tym miastem 
jestem przekonana,że mają Państwo o nich pojęcie.. 
 
80. godz. 14:39 
 
Ta lokalizacja jest dużo ciekawsza niż poprzednia! 
 
81. godz. 14:41 

Najważniejsze, zawsze powinno być merytoryczne podejście do sprawy lub problemu, także 
poddanych dyskusji, a nie osoby, biorące udział w takiej konsultacji, ani ich funkcje. 
Konsultacja społeczna, to dla mnie rodzaj dyskusji. Ja, jestem akurat jednym z bardzo wielu 
mieszkańców Konina, którzy zaprotestowali przeciwko planowanej poprzednio lokalizacji 
krzyża, na upamiętnienie 1050 Rocznicy Chrztu Polski (poprzez złożenie bezpośrednich 
podpisów w dokumencie protestu oraz wyrażenie swojej woli w sondażu internetowym 
portalu LM). Ale, akurat to nie ma znaczenia w tym przypadku, bo liczą się jednakowo 
wszyscy mieszkańcy Konina. Dlaczego więc o tym wspominam? Żeby udowodnić, że temat 
ten i podchodzenie przez nas wszystkich do spraw czci naszej wiary chrześcijańskiej oraz 
naszego miasta, naprawdę są dla nas ważne, na równi z naszymi osobistymi korzyściami. 
Nasze miasto (nie patetycznie odwołując się - nasza mała Ojczyzna), zdaniem Koninian, 
warte jest każdych pieniędzy, byleby było poważnie traktowane i jak najlepiej rozwijało się. 

Panie Prezydencie (przepraszam, że pytam o to), wolałby Pan żyć w mieście, 
przyprawiającym o zawrót głowy swoim pięknem, wywołującym najpiękniejsze uczucia                     
i emocje, o którym każdy marzy, które cały świat podziwia i którego zazdrości, czy tylko              
w mieście, które toczy się do przodu jak kulawy wózek, bez jednego koła? Chociaż, jakoś                
i tak by się toczył, nie da się temu zaprzeczyć... Konin, jak każde miejsce na świecie, ma 
szansę, powoli, stawać się takim najpiękniejszym miejscem. Przede wszystkim, zależy to od 
chęci mieszkańców. A, w drugiej kolejności, od talentu ludzi do projektowania takiego 
kształtu miasta i nakładu, w tym kierunku, pracy. 

Wiem, że mój wstęp jest długi, ale czasami taki musi być, żeby doświetlić zasadniczy temat. 

Ma Pan rację, w swoim oświadczeniu, że nowa lokalizacja krzyża uwzględnia większość 
uwag i postulatów protestujących mieszkańców Konina, w sprawie poprzedniej lokalizacji.              
I ja już nie protestuję przeciwko planowanej, nowej lokalizacji. Ale, czy mi się podoba, czy 
jest najlepsza z możliwych? O to Pan pyta, ogłaszając konsultacje. Nie, nie podoba mi się. 
Dla mnie, stanowczo nie jest to najlepsza lokalizacja. Jest znów, wepchnięciem tego tematu w 
miasto, żeby go zamknąć, a nie uszanować. Zarówno, pod kątem wiary chrześcijańskiej, 
estetyki miasta, jak i kosztów finansowych. Przepraszam, to nie ironia, ale na świecie nic 
dobrego nie odbywa się tanim kosztem, to demagogia. Można by powiedzieć, że takie rzeczy 



to tylko w firmach telekomunikacyjnych (jak telefony "za złotówkę"). Ale, na miasto, nie ma 
promocji i rabatów. Mówi się, że „biednego nie stać na tanie rzeczy”. Wiadomo, dlaczego. 

Moim zdaniem, przy tej okazji, można załatwić idealnie więcej rzeczy, niż tylko uczczenie tej 
rocznicy i wszystko, z jednakowo dobrą jakością. Zadziwiający, jest dla mnie trochę, 
stosunek do tej sprawy, przedstawicieli Kościoła katolickiego. Zmierzam też do drugiego 
tematu, który dobrze można z tym pierwszym połączyć. Chodzi o to, że ustawa 
dekomunizacyjna, nakłada wręcz obowiązek na władze samorządowe, przeprowadzenia 
dekomunizacji w przestrzeni publicznej całego państwa. Zmiana, np. nazw ulic 
postkomunistycznych, może nastąpić, powinna nastąpić, ale wiadomo też, że jeżeli nazwy               
te pozostaną, to świat się nie zawali. Zmiany takie, też, generują duże koszty finansowe. 
Jednak, moim zdaniem, wcześniej czy później, to jest niezbędne do przeprowadzenia. Niech 
wszyscy mieszkańcy Konina się wypowiedzą, czy chcą pozostawienia nazw ulic Przyjaźni            
i Wyzwolenia. Dla mnie, to byłoby hańbą dla Polaków. Dlaczego, nie zrobić tego 
wszystkiego już teraz i razem, ale w sposób bardzo dobry jakościowo, załatwić te dwa ważne 
dla miasta problemy? Gdyby, wykorzystać jeden z pomysłów protestujących wtedy ludzi,               
to można by nadać nazwę tej rocznicy Chrztu Polski obecnej ulicy Wyzwolenia i krzyż, 
umieścić w pobliżu tej ulicy. Dla mnie, to byłby najlepszy pomysł. Wiem, że krzyż ten już 
jest wykonany i czeka na montaż. Ale, dla mnie jest on brzydki i kojarzy mi się z tandetą, 
propagandą nowoczesności, która zrywa z tradycją i tożsamością narodową Polaków oraz 
tożsamością Chrześcijaństwa. Dlatego, ja jednak bym zrezygnował z niego i zaprojektował 
rodzaj pełnoprawnego pomnika, z dużym krzyżem w centralnym miejscu, w stylu epoki 
władcy Polski, który przyjął w 966 roku Sakrament Chrztu Świętego. Podobnie, nie podoba 
mi się styl obecnych, naszych kościołów, ale cóż, one już stoją. Dla mnie, prawda historyczna 
Polski jest ważna i hańbą oraz obrzydliwością jest pozostawienie nazw ulic Przyjaźni              
i Wyzwolenia, które nawiązują do terrorystycznej polityki Rosji (obecnie, już bez płaszczyka 
socjalizmu), która pod płaszczem wprowadzania socjalizmu i dobrobytu ludzi pracy,                
a wcześniej wyzwolenia od faszyzmu, doprowadziła do okupacji i zniewolenia Polski oraz 
wielu innych krajów, po pokonaniu nazistów niemieckich. Dodatkowo, Rosja wcześniej, 
skrycie zaatakowała Polskę militarnie, w sojuszu z hitlerowskim najeźdźcą, od wschodniej 
strony. Dlatego, wszelkie ślady tych faktów w obecnych czasach, tylko poświadczają 
przychylność dla wrogów Polski, jakim był też Związek Radziecki. Nie wyzwolono nas, tylko 
przejęto nasze zniewolenie. Z tego samego powodu (jeśli Polacy nie chcą gardzić sobą), 
powinny być z naszych ziem usunięte wszystkie pomniki gloryfikujące Związek Radziecki, 
poza miejscami pochówkowymi żołnierzy radzieckich, którzy w dobrej wierze ginęli,                 
za,  w ich poczuciu, wyzwalanie świata od faszyzmu. Tym ludziom należy się ogromna cześć 
i dbałość o miejsca ich spoczynku. Na szczęście, symbole komunistyczne, są w Polsce 
zdelegalizowane. 

Takie, jest moje widzenie tej sprawy. 

Dziękuję, za zapoznanie się z moją opinią i przesyłam serdeczne pozdrowienia dla Władz 
Samorządowych Konina oraz Pracowników Urzędów Miejskich. 

Bardzo proszę także, o potwierdzenie otrzymania przez Państwo tego listu. 

82. godz. 14:43 

Bardzo popieram nową lokalizację. Jest cudowna :) 
 



83. godz. 15:59 
 
Ja, niżej podpisana, zamieszkała na osiedlu Zatorze w Koninie, nie zgadzam się 
na usytuowanie krzyża w przestrzeni publicznej, w bezpośrednim sąsiedztwie Szkoły 
Podstawowej nr 12, do której uczęszczają moje dzieci. Uważam, że odpowiednim miejscem 
dla symboli religijnych są świątynie, kościoły i inne istniejące miejsca kultu religijnego, 
których lokalizacja i infrastruktura sprzyja zachowaniu powagi i godności tychże miejsc.  
Nie sądzę, aby odpowiednim otoczeniem dla symbolu religijnego były boiska sportowe, 
szkoły i supermarkety. Propozycja takiej lokalizacji jest niestosowna i dezawuuje symbol 
krzyża.Liczę na uwzględnienie mojego sprzeciwu w zarządzonych e-konsultacjach 
społecznych.Równocześnie proszę o wyjaśnienie dlaczego – pomimo, że nie upłynął jeszcze 
termin e-konsultacji – na stronie CIM Konin w dniu 14.05.2016r. ukazała się informacja 
podająca wyniki tych konsultacji; wzbudza to poważne podejrzenia, że konsultacje te są fikcją 
a ich wynik jest z góry przesądzony! 
 
84. godz. 17:26 
Popieram nowe miejsce postawienia krzyża w Koninie. 
 
85. godz.: 17:32 
 
Popieram nowe miejsce ustawienia krzyża w Koninie 
 
86. godz. 17:55 
 
Witam! 
Moim zdaniem wskazana lokalizacja nie ma sensu. Krzyż powinien być świadectwem wiary, 
świadectwem ważnej rocznicy. Równie dobrze można usytuować go na hałdach za Galerią 
nad Jeziorem. W moim odczuciu stawianie krzyża pomiędzy boiskami nie ma sensu i jeśli 
tam ma być ustawiony, to może lepiej, żeby wcale go nie było. 
Dziwi mnie fakt rezygnacji z pierwotnej lokalizacji, której przeciwstawiło się początkowo 
zaledwie 150 osób, co jest drobnostką, w porównaniu do liczebności mieszkańców Zatorza. 
Poza tym w "spektakularnej" manifestacji wziął udział tylko jeden zakompleksiony 
mieszkaniec Sonaty. Nie było żadnych merytorycznie uzasadnionych wskazań, żeby 
zrezygnować ze zmiany lokalizacji, bo powoływanie się na zdecydowaną mniejszość, która                   
tę pierwotną lokalizację oprotestowała, jest zwyczajnie niedemokratyczne. 
Pozdrawiam! 
 
 
87. godz. 18:09 
 
Jako mieszkanka Konina jestem przeciwna stawianiu krzyża na gruntach należących                     
do miasta.  
Krzyż jako symbol religijny powinien być stawiany wyłącznie na terenach będących 
własnością kościoła katolickiego 
  
 
88. godz. 22:45 

Nie wyrażam zgody na usytuowanie krzyża w miejscu wskazanym na zdjęciu załączonym             
do Zarządzenia nr 73/2016 Prezydenta Miasta Konina z dnia 11 maja 2016. 



 Ze zdjęcia wynika, że nowa lokalizacja krzyża miałaby się mieścić na terenie szkół: 
Podstawowej nr 12 oraz Gimnazjum nr 5 i Liceum nr 3. Przestrzeń szkoły publicznej - 
świeckiej nie jest miejscem odpowiednim do eksponowania symboli religijnych. Wskazana 
działka znajduje się pomiędzy dwoma szkolnymi boiskami oraz plenerową siłownią,                         
na terenie, którzy mieszkańcy Zatorza, młodzież i seniorzy traktują jako część rekreacyjno-
sportową. Dobra praktyka oraz szacunek wobec symboli religijnych nakazuje, by oddzielać 
strefy sacrum od profanum. Wciśnięcie krzyża - pomnika chrztu Polski między bramki, 
przyrządy do ćwiczeń i kosze na śmieci zdecydowanie nie licuje z godnością tego dzieła.Nie 
zgadzam się również z informacją, że wskazana lokalizacja nie znajduje się w bezpośrednim 
sąsiedztwie miejsc zamieszkania - w bardzo bliskim sąsiedztwie znajdują się bloki: 
Szeligowskiego 7, Szeligowskiego 6, Karłowicza 7.  Proszę o informację, czy mieszkańcy 
tych bloków zostali poinformowani o planowanej budowie 10,5 metrowego krzyża? 

89. Godz. 23:35 

Sprawa upamiętnienia na terenie osiedla Zatorze w Koninie 1050 Rocznicy Chrztu Polski 
budzi wiele emocji mieszkańców. Organizacja z  Konina stoi na stanowisku, że zarówno 
miejsce wcześniej wybrane przed byłym hotelem Sonata jak i obecnie proponowane przez 
Prezydenta Miasta Konina, przy szkole podstawowej nr 12 w bezpośrednim sąsiedztwie boisk 
sportowych nie jest właściwą lokalizacją dla ponad 10 metrowego krzyża, który jest nie tylko 
elementem upamiętniającym 1050 Rocznicę Chrztu Polski ale jest przede wszystkim 
symbolem religijnym. W miejscu lokalizacji krzyża odbywać się będą obrzędy religijne. 
Szkoła publiczna winna być szkołą świecką, wolną od symboli religijnych, promującą 
tolerancję i poszanowanie wobec wszystkich religii. Bezpośrednie sąsiedztwo boisk 
sportowych nie gwarantuje również należytego spokoju osobom, które przed krzyżem chciały 
by się gromadzić w celach religijnych, może spowodować konieczność czasowego 
ograniczenia użytkowania boisk. Wchodzenie w przestrzeń publiczną z symbolami 
religijnymi powinno być głęboko przemyślane. Obecna sytuacja, w której krzyż został już 
wykonany stawia Magistrat pod presją co nie sprzyja dobremu wyborowi lokalizacji. W tej 
sytuacji Organizacja proponuje rozważenie lokalizacji montażu krzyża na terenie kościoła 
pod wezwaniem Świętego Maksymiliana Marii Kolbe. 

Z wyrazami szacunku 

 
 
 
 

 

 

 

 


